

2月7日

Online lesson

- 龙年大吉
- 万事如意
- 春天
- 春节
- 新年快乐
- 新年好
- 龙年好

# 作业

We finished off the video clip (the first minute and a half) about a trip to 四川| <https://youtu.be/MAXPiB03phY?si=TNgdG5DyXq3n4AGt>

Please watch it again. You've got the characters, pinyin and a translated version to help you. You can slow it down in 'settings'.

Again I forgot to check the translation below. Next lesson. Please remind me!

**How would you translate the following:**

*The station isn't far from here*

*Is the shop near the school?*

*There is a bed in the living-room.*

*Where is the sofa? It's in the bedroom*

*龙年大吉!*

看我穿那么多，就知道现在**成都**变冷了。今天的**成都**只有9度、10度，但是明天会更冷，明天只有一度。

大阴天。今天是阴天，不是晴天。不太想出去。这个天，天气不太好，那现在出门了，先去吃个饭。

我在成都的朋友给我推荐了一家面馆。来成都要吃面，我现在走过去大概要1分钟左右。这是吃豆腐脑的地方。酒店周围吃的东西还是挺多的，我要去的店就是沿着这条路，一直走。1分钟就到了。

兔火锅。四川人喜欢吃兔子。我还没吃过兔肉呢。不是有一句话是这样说的吗？就是没有一只兔子能活着离开四川。这就说明了，四川人很喜欢吃兔。

Kàn wǒ chuān nàme duō, jiù zhīdào xiànzài Chéngdū biàn lěng. Jīntiān de Chéngdū zhǐyǒu jiǔ dù, shí dù dànshì míngtiān huì gèng lěng, míngtiān zhǐyǒu yī dù.

Dà yīn tiān. Jīntiān shì yīn tiān, bùshì qíng tiān. Bù tài xiǎng chūqù. Zhège tiān tiānqì bù tài hǎo, nà xiànzài chūménle, xiān qù chī gè fàn.

Wǒ zài Chéngdū de péngyǒu gěi wǒ tuījiàn le yī jiā miàn guǎn. Lái Chéngdū yào chī miàn, wǒ xiànzài zǒu guò qù dàgài yào yī fēnzhōng zuǒyòu. Zhè shì chī dòufu nǎo de dìfāng jiǔdiàn zhōuwéi chī de dōngxī háishì tǐng duō de, wǒ yào qù de diàn jiùshì yánzhe zhè tiáo lù, yīzhí zǒu. Yī fēnzhōng jiù dào le.

Tù huǒguō. Sìchuān rén xǐhuān chī tùzi. Wǒ hái méi chīguò tùròu ne. Tùròu.bùshì yǒu yī jù huà shì zhèyàng shuō de ma? Jiù shì méiyǒu yī zhī tùzi néng huózhe líkāi Sìchuān. Zhè jiù shuō míng le, Sìchuān rén hěn xǐhuān chī tù.

- Seeing how much I'm wearing, you know it's getting colder in Chengdu now. Chengdu today only has 9 or 10 degrees. But it will be colder tomorrow, only one degree tomorrow.
- Cloudy day. Today is cloudy, not sunny. Don't really want to go out. The weather is not very good today, so let's go out now and have a meal first.
- My friend in Chengdu recommended a noodle restaurant to me. I have to eat noodles when I come to Chengdu. It takes about 1 minute for me to walk there. This is the place to eat tofu nao. There are quite a lot of things to eat around the hotel. The place I want to go to is just along this road. Keep walking and you're there in a minute.
- Rabbit hotpot. Sichuan people like to eat rabbits. I haven't eaten rabbit meat yet. Isn't there a saying about Rabbit? Ie: 'Not a single rabbit can leave Sichuan alive'. This shows that Sichuan people like to eat rabbits.